
  
 
 

Zápis 
            z 20. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 12. 3. 2020 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 15:10 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 27 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Juračka, doc. Matoušek, doc. Mazůrek, doc. Pantělejev, doc. Roupec, Bc.           

Belza, Ing. Cabalka, Ing. Kosová, Bc. List  
Neomluveni:  
Hosté: proděkani doc. Hlinka, doc. Fuis a Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Předání osvědčení novému členu AS FSI 
2. Volba skrutátorů 
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 19. řádného zasedání, plnění usnesení 
4. Schválení Dodatku č. 1. Organizačního řádu FSI 
5. Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 

Vysokého učení technického v Brně pro rok 2020 
6. Předložení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,         

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok               
2020 

7. Předložení Časového plánu akademického roku 2020/2021 
8. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
9. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
10. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal proděkany doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a tajemníka Ing. Tesaře, pan               
děkan se z dnešního zasedání omluvil z důvodu účasti na jednání krizového štábu VUT. 
 
 
ad 1) Předání osvědčení novému členu AS FSI 
 
Dne 26. 2. ukončil studium Ing. Hrabec, jeho náhradníkem se stává Ing. Loučka, který se krátce                
představil. Ing. Loučka se zapojí do práce studijní komise. 
Novým členem finanční komise se stává doc. Klimeš. 
 
 
ad 2) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, Ing. Kvarda 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 19. řádného zasedání, plnění            
usnesení 
 
Oproti navrženému programu došlo k přesunutí bodu Informace vedení fakulty, informace z grémií             
před bod různé a bod Schválení zástupců AS do komisí pro výběrová řízení byl vypuštěn, neboť                
neměl věcnou náplň.  
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 20. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu z 19. řádného zasedání:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 19. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly. 
 
 
ad 4) Schválení Dodatku č. 1. Organizačního řádu FSI 
 
Doc. Hlinka uvedl, že k dodatku obdržel 3 připomínky, které byly projednány na společné schůzce.               
První připomínkou byl návrh zřídit samostatné oddělení pro VaV, tento požadavek byl po diskuzi              
zamítnut. Další připomínkou bylo doplnit činnosti Mgr. Svobodové o akreditace. Na základě tohoto             
požadavku byla doplněna do činností Správního oddělení položka “Příprava podkladů k akreditačnímu            
procesu”. Třetí připomínka se týkala nejednotnosti názvu oddělení (TPO) - po konzultaci s panem              
tajemníkem bude v dodatku ponechán název Oddělení správy budov a dojde ke změně názvu na               
webu. 
Prof. Spousta upozornil, že v dokumentu je uvedeno odd. ICT pouze s touto zkratkou, chybí celý                
název. 
Doc. Hlinka tuto připomínku akceptoval, název bude doplněn. 
RNDr. Popela znovu otevřel problematiku zřízení samostatného odd. VaV. Doc. Hlinka uvedl, že na              
společné schůzce došlo ke shodě, že nové oddělení zřizováno nebude, zatím by se jednalo o               
oddělení s jedním pracovníkem. 
Prof. Štětina podotkl, že pokud by došlo k rozšíření činností, zřízení nového oddělení není vyloučeno. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Dodatek č. 1 Organizačního řádu FSI VUT ve znění ze dne 12. 3. 2020. 
Hlasování: pro: 26  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 5) Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 
Vysokého učení technického v Brně pro rok 2020 

 
Prof. Štětina ve svém vystoupení seznámil senátory s nejdůležitějšími změnami, které se týkaly             
především specifického výzkumu. 
FK se sešla dvakrát, na první schůzce byly projednány změny a navrženy některé kompromisní              
návrhy (byly provedeny úpravy v provozních prostředcích, v koeficientech za kvartily atd.), na druhé              
schůzce byla upřesněna definice autorských podílů a definice režií. FK většinou hlasů doporučuje             
pravidla schválit. 
 
RNDr. Popela uvedl, že v situaci, kdy nejsou schválena Pravidla rozdělení finančních prostředků VUT,              
nepovažuje za vhodné schvalovat Pravidla FSI, proto se hlasování zdrží. 
Mgr. Vašík uvedl, že na jednání FK váhal s podporou pravidel z důvodu chybějících dat. 
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Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 
Vysokého učení technického v Brně pro rok 2020 ve znění ze dne 12. 3. 2020. 
Hlasování: pro: 25  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 6) Předložení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a          
vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v             
Brně pro rok 2020 
 
K předloženému dokument proběhla 19. 2. schůzka děkana FSI s rektorem VUT. Doc. Návrat navrhl               
projednat dokument na společné schůzce dne 19. 3. 
 
 
ad 7) Předložení Časového plánu akademického roku 2020/2021 
 
Proděkan Bednář uvedl, že Časový plán je obdobný jako v minulých letech, jedinou výraznější              
změnou je posun termínu zápisů tak, aby proběhly před červencovými svátky. Další změnou je posun               
termínu státnic (státnice budou probíhat jako obvykle 10 dnů, ale nejedná se o dva kontinuální týdny).                
Také se nepodařilo vsunout mezi konec zkouškového období ZS a začátek letního semestru volný              
týden, neboť začátky semestrů jsou pevně dané časovým plánem VUT. 
Prof. Spousta požádal zástupce v AS VUT, aby se pokusili pro příští roky posunout termín začátku                
letního semestru tak, aby mezi semestry mohl vzniknout volný týden. 
RNDr. Popela uvedl, že tento požadavek byl již několikrát zmiňován. 
 
V diskuzi senátoři vyjadřovali obavy, zda je možné vzhledem k tomu, že v návaznosti na mimořádné                
opatření Ministerstva zdravotnictví byla do odvolání zrušena kontaktní výuka, dodržet termíny           
letošních státnic a s nimi souvisejícího přijímacího řízení na následující rok. 
 
 
ad 8) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 21. zasedání je čtvrtek 16. 4. 2020 ve 14.00 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Časový plán 
- Plán realizace strategického záměru FSI 
- Rozdělení finančních prostředků - předložení 
- Výroční zpráva o hospodaření - předložení 

Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 9) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Doc. Hlinka seznámil senátory s návrhy vedení na řešení situace, vzniklé v souvislosti s vládními               
opatřeními přijímanými v důsledku šířící se pandemie: 
- Výuka přechází na distanční formu, zítra proběhne schůzka ohledně jejího zabezpečení (moodle,            

studis, microsoft teams….). Budou probíhat jednání s ústavy ohledně jejich požadavků.           
Předpokladem je rozběhnout výuku všech předmětů nejpozději od 23. 3. 

- Vedení řeší s řediteli ústavů způsob práce zaměstnanců, pravděpodobně se bude jednat o             
kombinaci zaměstnání a homeoffice (připravují se dodatky pracovních smluv). Zůstává v provozu            
zaměstnanecká menza. Chod děkanátních pracovišť je zajištěn. Studovna je zavřená, možnost           
výpůjček zatím trvá. 

- Zahraničním studentům v rámci programu Erasmus+ bude doporučeno vrátit se domů, je na             
jejich rozhodnutí, zda tak učiní. 
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Prof. Štětina uvedl, že Google navýšil kapacitu pro videokonference na 1000 účastníků. CVIS             
zprovoznil ukládání streamů, dále pracuje na propojení studijních skupin na microsoft teams. 
Prof. Štětina dále informoval o jednání EK AS VUT. 
RNDr. Popela: 
- Na EK AS VUT proběhla podrobná diskuze k rozdělení prostředků za VaV. 
- V souvislosti se stávající situací RNDr. Popela upozornil na možné problémy při schvalování             

rozpočtu VUT. 
- Proběhl sněm RVŠ, bližší informace budou dodány po verifikaci zápisu. 

Ing. Konečná: 
- Proběhla dozorčí rada KaM. 

 
 
ad 10) Různé 
  
Tento bod neměl věcnou náplň. 
 
 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 
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